

[Texte]

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

Wednesday, September 25, 1991

• 1538

The Chairman: Colleagues, we might as well get underway, because I don't think the other member of the committee will be attending. I understand Mr. Taylor is a member on the Constitution committee. Mr. Desjardins or one other member is on the constitutional committee and may have to be replaced. Mr. Taylor is unavailable. So I am delighted to see my friend, the Hon. Charles Caccia, as a member of this committee—we go back many years—and my colleague Mr. O'Kurley as well.

I was surprised and delighted when the Standing Committee on the Environment decided to appoint a special subcommittee on acid rain with four members and giving us certain powers and the ability to hear witnesses and so on.

I believe, Mr. Caccia, you got a copy of Tom Curren's suggestions. And Brian, you are here pinch-hitting, so it is sort of off the cuff for you.

As an aside, it may be interesting to point out to the committee members that on Monday evening I had the opportunity and privilege of being in New York City, where there was a special award made by the Americas Society. This is a very prestigious society that makes awards for individuals, in this particular case countries that have achieved something outstanding. This was to more or less honour the acid rain accord that was signed by our two countries here in Ottawa on March 13 with President Bush and the Prime Minister, the Hon. Brian Mulroney, officiating.

• 1540

So the awards were made to those two countries and it was like a gold medal presented to the director of the Environmental Protection Agency in the United States, the Hon. William Reilly, and to Canada and the recipient was the Minister of the Environment, the Hon. Jean Charest. He did admit that he hadn't had too much involvement with the acid rain. As I say, I was certainly pleased to be there, and he made some kind remarks that I had had some involvement down through the years. I just thought that might be of interest to the committee.

Now I am wondering just what we should do, how we should start off. Of course I wrote each member of the committee for suggestions and I certainly would appreciate hearing any comments. Mr. Caccia.

Mr. Caccia (Davenport): Thank you, Mr. Chairman, for bringing us up to date on the latest round of awards and in putting it in such broad terms. You are quite right, Mr. Curren's paper suggesting areas of study is the one we ought to focus on for a moment. It seems to me that item number one that he proposes is...

[Traduction]

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

Le mercredi 25 septembre 1991

Le président: Mes chers collègues, je pense que nous pouvons commencer, je ne crois pas que l'autre membre du comité pourra se joindre à nous. Je crois savoir que M. Taylor est membre du Comité de la Constitution. M. Desjardins, ou un autre, est également au Comité constitutionnel et devra être remplacé. M. Taylor n'est pas disponible. Je suis heureux de revoir mon ami, l'honorable Charles Caccia, qui a accepté de siéger à ce comité—nous nous connaissons depuis plusieurs années—et mon collègue M. O'Kurley.

J'ai été à la fois surpris et ravi de voir que le Comité permanent de l'environnement avait accepté de créer un sous-comité spécial sur les pluies acides, sous-comité composé de quatre membres et doté de certains pouvoirs comme celui d'entendre des témoins et ainsi de suite.

Monsieur Caccia, vous avez obtenu, je crois, le texte des suggestions de Tom Curren. Quant à vous, Brian, étant donné que vous remplacez quelqu'un, j'imagine que c'est tout nouveau pour vous.

Les membres du comité seront heureux d'apprendre que, lundi soir, j'ai eu l'honneur d'assister à New York à une cérémonie spéciale de la Société des Amériques. C'est une société très prestigieuse qui remet des prix à des personnes, ou comme dans ce cas particulier, à des pays qui ont réalisé de grandes choses. Le prix visait plus ou moins à rendre hommage à l'accord sur les pluies acides qui a été ratifié par les deux pays, ici à Ottawa, le 13 mars, par le président Bush et le Premier ministre, l'honorable Brian Mulroney.

Les deux pays lauréats ont donc reçu une médaille d'or, laquelle a été remise, pour les États-Unis, au directeur de l'Agence de protection environnementale, l'honorable William Reilly, et pour le Canada, au ministre de l'Environnement, l'honorable Jean Charest. Le ministre a admis qu'il ne connaît pas bien le dossier des pluies acides. Comme je l'ai dit, j'étais très heureux d'être présent et le ministre a obligeamment souligné l'intérêt que j'ai pour cette question depuis des années. J'ai pensé que cela pourrait intéresser le Comité.

J'aimerais savoir maintenant comment nous allons procéder. Bien sûr, j'ai écrit à chacun d'entre vous pour connaître vos idées et j'aimerais vous entendre aujourd'hui. M. Caccia.

M. Caccia (Davenport): Merci, monsieur le président, de nous avoir mis au courant de cette dernière série d'honneurs et d'en avoir parlé en ces termes généraux. Vous avez parfaitement raison, nous devons faire porter notre attention sur les sujets d'étude que M. Curren a développé dans son texte. Le premier sujet d'étude qu'il nous propose est à mon avis...